
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

In ons coalitieakkoord Gezond, groen en gelukkig Groningen, schrijven we 

dat we het inwoners makkelijker willen maken te kiezen voor gezond en vers 

voedsel. Gezondheid is voor iedereen belangrijk en daar kan gezonde en 

duurzame voeding een belangrijke bijdrage aan leveren. 

 

Sinds 2012 heeft Groningen een voedselvisie ‘Groningen Groeit Gezond.  

De afgelopen jaren heeft gezond en duurzaam voedsel steeds meer aandacht 

gekregen. Steeds duidelijker wordt hoe we door onze leefstijl aan te passen 

gezonder kunnen worden, daarin is ons voedingspatroon van belang.  

 

Voedsel is niet alleen van belang voor onze gezondheid, regionale en 

duurzame productie ook een belangrijke bijdrage op weg naar een duurzame 

samenleving.  

We hebben als gemeente beperkt invloed op hoe ons voedsel wordt 

geproduceerd, verwerkt en geconsumeerd. Dat maakt het niet altijd makkelijk 

of duidelijk hoe we door middel van voedsel een bijdrage kunnen leveren aan 

een gezonde, duurzame en inclusieve gemeente. Tegelijk liggen er in een 

gemeente met een grote stedelijke kern te midden van een agrarisch 

landschap en een belangrijke kennissector veel kansen om partijen te 

verbinden aan onze  ambitie voor gezonde, lokale en duurzame voeding. 

 

Voedsel is een middel om mensen bij elkaar te brengen, samen eten en praten 

verbindt mensen. We zien veel initiatieven op buurt- wijk- en dorpsniveau, 

acties die een bijdrage leveren aan de sociale cohesie in de wijken.  

We staan ver af van waar ons voedsel vandaan komt en wat er voor nodig is 

om het in de winkel te krijgen. Een gezonde maaltijd op je bord is voor velen 
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van ons een hele uitdaging. Het maakt verschil of je dat van jongs af aan hebt 

meegekregen. Daarom willen we bij de jongste inwoners beginnen als het 

gaat om bewustwording. Gewoontes beklijven het best wanneer je ze vroeg 

aangeleerd krijgt. 

 

Met het project Reframe hebben we de afgelopen jaren gewerkt aan het 

verkorten van de voedselketen. Meer regionaal geproduceerd voedsel lokaal 

verwerken en consumeren, duurzaam, gezond en lokaal. Het project heeft een 

stevig netwerk opgeleverd, waarin dwars door de voedselketen heen wordt 

samengewerkt.  

 

We willen de beweging naar gezond, duurzaam en lokaal voedsel 

ondersteunen en stimuleren. Daarom heeft voedsel in de afgelopen periode 

ook een plek gekregen in verschillende beleidsthema’s. Het is een van de 6 

thema’s in ons gezondheidsbeleid. In de circulaire economie is het samen met 

landbouw een van de vier onderwerpen waarop we focussen. In het 

Groenplan ‘Vitamine G’ willen we voedsel weer zichtbaar maken. We weten 

dat de huidige voedselproductie invloed heeft op ons milieu en klimaat. Meer 

plantaardige eiwitten consumeren in plaats van dierlijke eiwitten maakt 

verschil. 

 

In onze voedselagenda kijken we in eerste instantie terug naar wat we hebben 

gedaan en gerealiseerd de afgelopen jaren. Vervolgens benoemen we de 

activiteiten waar we de komende periode met name op willen focussen, ter 

ondersteuning van de overgang naar een gezond en duurzaam 

voedselsysteem. Dit doen we vanuit drie doelen die we hebben geformuleerd: 

 

1. Het verminderen van gezondheidsverschillen: sociaal en inclusief 

We willen kwetsbare inwoners opnieuw en actief betrekken bij de 

voedselketen.  

Hiervoor zetten we onder meer proeftuinen op en ondersteunen we een 

veelheid aan bestaande en nieuwe projecten die er op zijn gericht lokaal en 

gezond eten te ondersteunen, zoals bijvoorbeeld ‘Toentje’ en ‘Bie de Buuf’. 

 

2. Het ontwikkelen van de openbare ruimte: duurzaam, leefbaar en 

circulair 

We willen meer voedsel in de openbare ruimte creëren om inwoners in 

aanraking te brengen met de voedselketen. We zoeken onder meer ruimte 

voor voedselproductie en -educatie in het Stadspark en bij vergroening van 

schoolpleinen. En we willen meer eetbaar groen planten in versteende 

gebieden zoals bedrijventerreinen. Daarnaast willen we duurzame landbouw 

ondersteunen door de pachtcontracten voor boeren aan te passen aan de door 

de provincie hiervoor opgestelde randvoorwaarden op basis van de 

uitgangspunten voor een natuur inclusieve landbouw. 
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3. Meer plantaardig: op weg naar duurzaam en gezond 

We willen voorlichting geven en kennis delen over de voordelen van een 

meer plantaardig eetpatroon, voor inwoners en voor onze eigen werknemers. 

Naast onder meer het ontwikkelen van voorlichtingscampagnes voor 

verschillende groepen dragen we met behulp van onze cateraar bij aan de 

beweging naar een meer plantaardig eetpatroon van onze medewerkers. We 

willen de komende twee jaar in onze eigen bedrijfsrestaurants het huidige 

aanbod van 60% dierlijk en 40% plantaardig omdraaien. We houden uiteraard 

rekening met de impact van de COVID-19 pandemie.   

 

Er is op dit moment veel in beweging als het gaat om voedsel. Zo heeft de EU 

in de Green Deal Farm to Fork aangegeven hoe zij de transitie naar een 

duurzaam en gezond voedselsysteem zien. Daar zal de komende jaren beleid 

op gemaakt worden. Naar aanleiding van de City Deal Voedsel bekijkt de 

Rijksoverheid op dit moment mogelijkheden om gemeentes meer handvatten 

te bieden  om een gezondere voedselomgeving te realiseren. Daarnaast 

evalueren we komend jaar ons gezondheidsbeleid, waarin voedsel één van de 

thema’s is. Daarom kiezen we voor een termijn van twee jaar voor deze 

voedselagenda. In deze twee jaar willen we onze acties monitoren, en effecten 

in beeld brengen. Daarna herijken we deze agenda en leggen we u op basis 

van de resultaten en recente ontwikkelingen een nieuwe agenda voor, op weg 

naar een meer gezonde en duurzame samenleving in 2030. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 

 


